



**Making Music fun through Opera Creation
TEACHERS' WORKSHOP
with Omar Shahryar
ROHM, 29th and 30th October, 2018**

Children are instinctively capable songwriters, with a great desire to communicate and excellent critical abilities. If they don't enjoy something they will tell you about it; but if they like a particular song, they will sing it forever! Opera is essentially telling stories with songs, which children can naturally do. Crucially for educators, opera also engages participants through multiple disciplines – music, words, drama, movement, art and even science (if you want) – allowing multiple points of potential engagement.

This workshop, open to music educators of all levels, will provide an array of musical exercises and facilitation experiences with which they may confidently lead engaging, stimulating and valuable music-making sessions that will endow their students with life-long skills and interests. Workshop participants will learn music-creation exercises and have the chance to practice them with a group of supportive peers, *learning* through *doing*.

Aim: to give music educators new skills and confidence to engage young people with music-making and reflect on their practice

Workshop participants will:

- Gain confidence in using and providing peer support
- Learn simple, effective opera-creation techniques
- Practice musical-creative exercises *in situ*
- Apply reflective practices in order to develop own skills

DAY 1

- Introduction
- Opera Composition (Making a story, Making simple lyrics, Composing melodies)
- Fundamental musical skills and exercises (multi-sensory approach, feeling, listening, musical structure, creating, harmonising)

DAY 2

- Warm games & skills exchange
- Theme Generator exercise
- Planning a 20 minute song-writing session
- Feedback and Q&A session

The 2-day workshop is addressed to primary and secondary music teachers.

Monday, October 29 th , 10:00 am - 1:00 pm Tuesday, October 30 th , 10:00 am - 1:00 pm	Group 1 <input type="checkbox"/>
Monday, October 29 th , 4:00 pm - 7:00 pm Tuesday, October 30 th , 4:00 pm - 7:00 pm	Group 2 <input type="checkbox"/>

Max participants: 25 teachers for each workshop.

The workshops will be held in English (a translator for Arabic will be present and assist if needed).

Teachers should bring their instruments if available.

Please note that number of participants is limited and will be enrolled according to the date of application.

Further information at: education@rohmuscat.org.om ph: 2440 3459 / 3362 / 3402

OMAR DANIEL SHAHRYAR



Omar is a composer and workshop leader for opera companies and arts organisations around the world who seek to engage new audiences. Omar considers himself a peace-maker who applies his skills and passion to his mission of creating social harmony and empowering individuals. In his 10 year career he has professionally directed or assisted 40 opera projects, led 40 music outreach projects, composed 4 chamber operas and 3 musicals, and founded his own opera company, Opera Schmopera. Omar is currently finishing his PhD thesis in the Composition of Opera for Young People at the University of York funded by the Arts and Humanities Research Council. His latest opera, *A Shoe Full of Stars*, about young people's reactions to terrorism, was reported on by UK TV news networks.



Making Music fun through Opera Creation
TEACHERS' WORKSHOP
with Omar Shahryar
29th and 30th October, 2018

APPLICATION FORM

Name Surname

Date and Place of Birth.....

Nationality.....

Phone..... E-mail.....

Instrument/s:

How long have you been playing your instrument for?

Do you have a teacher at the moment? YES NO

Why do you wish to take part in this course?

.....
.....

Monday, October 29 th , 10:00 am - 1:00 pm Tuesday, October 30 th , 10:00 am - 1:00 pm	Group 1 <input type="checkbox"/>
Monday, October 29 th , 4:00 pm - 7:00 pm Tuesday, October 30 th , 4:00 pm - 7:00 pm	Group 2 <input type="checkbox"/>

Date

Signature.....

Tick here if you wish to receive information by email from the Royal Opera House Muscat about education and outreach activities.

The application form must be completed legibly and in full and sent on or by 21st October to:

education@rohmuscat.org.om

لنجعل الموسيقى متعة من خلال التأليف الأوبرالي

ورشة عمل للمعلمين يقدمها عمر شهريار

29 و 30 أكتوبر 2018 في دار الأوبرا السلطانية مسقط

إن للأطفال غريزة طبيعية في تأليف الأغاني، ورغبة قوية للتواصل ومقدرة فائقة على النقد. فإن لم يرغبوا في شيء معين فسوف يخبروك فوراً، ولكنهم إذا أحبوا شيء أو أغنية مثلاً فسوف يبقوا يتغنوا بها على مدى الحياة. إن فن الأوبرا عبارة عن قصة يتم تقديمها عن طريق الغناء، والغناء شيء موجود في طبيعة الأطفال. لهذا الموضوع أهمية كبيرة عند المتقنين والمعلمين حيث يتطلب الأمر مشاركة من خلال المعرفة وقواعد أساسية متعددة منها الموسيقى وكلمات النص والتمثيل والحركات وفنون أخرى ممكن أن تكون علمية (إذا أردنا) – تمنحنا مجموعة من القواعد المهمة لتفاعل واندماج قوي.

تقدم ورشة العمل هذه فرصة مفتوحة لمعلمي مادة الموسيقى بكافة مستوياتهم حيث تقدم لهم تدريبات وتمارين موسيقية بأساليب مبسطة والتي بدورها ستمنحهم الثقة العالية والحماس والذي سينعكس تدريجياً على الطلبة الذين بدورهم سيتزودون بهذه الخبرة طول حياتهم.

سيتمكن المشاركون في هذه الورشة ومن خلال التدريبات التي يشاركون بها، من صنع موسيقى والمشاركة في تمارين مع فريق من الأقران الداعمين والهدف هو "التعلم من خلال العمل".

الهدف: إعطاء وتوفير الخبرة العملية ومزيد من الثقة لمعلمين الموسيقى لتمكينهم من جذب وإشراك فئة الشباب لتعلم "صناعة الموسيقى" وانعكاسها على تمارينهم.

سوف يحقق المشاركون في ورشة العمل:

- الثقة العالية في كيفية المثل كالتداع.
- معرفة مبسطة ومؤثرة لتقنيات صناعة الأوبرا.
- التدريب في "الموقع" على الإبداع الموسيقي.
- تطبيق ممارسات التفكير الذاتي لتحسين المهارات الفردية.

اليوم الأول

- مقدمة.
- التأليف الأوبرالي (تأليف قصة الأوبرا، كلمات النص، والألحان).
- تطوير الخبرات الموسيقية الأساسية عن طريق تمارين لمنهج حسي، تصوير المشاعر، دقة الاستماع، القاعدة الموسيقية، صناعة الموسيقى والهارموني.

اليوم الثاني

- العاب وتمارين للتسخين وتبادل الخبرات.
- تمارين على خلق "ثيمة".
- التحضير لدورة "كتابة أغنية" مدتها 20 دقيقة.
- مراجعة عامة وفقرة أسئلة وأجوبة.

ورشة العمل والتي تستمر لمدة يومين موجهة الى معلمي المرحلة الاعدادية والثانوية.

○ المجموعة الأولى	الأثنين 29 أكتوبر من الساعة 10:00 صباحاً ولغاية 1:00 بعد الظهر الثلاثاء 30 أكتوبر من الساعة 10:00 صباحاً ولغاية 1:00 بعد الظهر
○ لمجموعة الثانية	الأثنين 29 أكتوبر من الساعة 4:00 مساءً ولغاية 7:00 مساءً الثلاثاء 30 أكتوبر من الساعة 4:00 مساءً ولغاية 7:00 مساءً

العدد الأقصى للمشاركين: 25 معلم في الورشة الواحدة

تقدم الورشة باللغة الانجليزية مع مصاحبة ترجمة فورية باللغة العربية.

يرجى من المعلمين اصطحاب آلتهم الموسيقية الخاصة بهم إذا توفرت.

ملاحظة مهمة: عدد المشاركين محدود والتسجيل يتم تبعاً لتاريخ تعبئة استمارة الطلب.

للمزيد من المعلومات، الرجاء التواصل معنا على البريد الالكتروني : education@rohmuscat.org.om

عمر دانيال شهرير

عمر مؤلف موسيقي يقود ورش عمل في فرق الأوبرا والمنظمات الفنية حول العالم بهدف جذب جماهير جديدة. يرى نفسه شخص في مهمة للسلام، يحاول خلالها توظيف مهاراته وشغفه بالموسيقى لنشر التوافق الاجتماعي مساعدة الأفراد. خلال مشواره الاحترافي الذي استمر 10 أعوام، قام بإخراج أو المساعدة في إخراج 40 مشروعاً للأوبرا، والإشراف على 40 مشروعاً موسيقياً للتواصل المجتمعي، وتأليف 4 أعمال أوبرا للحجرة و3 مسرحيات غنائية، وتأسيس فرقة أوبرا خاصة به باسم "أوبرا شموبرا". يعكف عمر حالياً على إنهاء رسالة الدكتوراه حول "تأليف الأوبرا للصغار" في جامعة يورك بتمويل من مجلس بحوث الآداب والعلوم الإنسانية. آخر أعماله أوبرا "حذاء مليء بالنجوم" يتناول ردود أفعال الصغار تجاه الإرهاب، وقد قدمت شبكات الأخبار التلفزيونية البريطانية تقارير عنه.



لنجعل الموسيقى متعة من خلال التأليف الأوبرالي
ورش عمل للمعلمين مع عمر شهريار
يوم 29 و 30 أكتوبر 2018
نموذج التقديم

الاسم الأول:

تاريخ ومكان الميلاد:

الجنسية:

رقم الهاتف:

البريد الإلكتروني:

الألة الموسيقية:

منذ متى تعزف على هذه الألة؟:

هل لديك مدرس موسيقى حالياً؟ نعم لا

.....

ما هي الأسباب التي دفعتك لحضور هذه الورشة؟

.....

.....

.....

.....

○ المجموعة الأولى	الأثنين 29 أكتوبر من الساعة 10:00 صباحاً ولغاية 1:00 بعد الظهر الثلاثاء 30 أكتوبر من الساعة 10:00 صباحاً ولغاية 1:00 بعد الظهر
○ لمجموعة الثانية	الأثنين 29 أكتوبر من الساعة 4:00 مساءً ولغاية 7:00 مساءً الثلاثاء 30 أكتوبر من الساعة 4:00 مساءً ولغاية 7:00 مساءً

الاسم:

التوقيع:

* يجب ملء استمارة الطلب بشكل كامل ومقروء وإرسالها قبل 21 أكتوبر 2018 إلى: education@rohmuscat.org.om

ضع علامة هنا لتصلك المزيد من المعلومات عن فعاليات دائرة التعليم والتواصل المجتمعي في دار الأوبرا السلطانية مسقط عن طريق الإيميل